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- וגם זאת רק בתנאי שינקטו כאן את הצעדים הנכונים

במישור הכלכלי.

התחזית שלך מאוד נמוכה. הרי מדברים כבר במשרד

האוצר, בבנק ישראל ובקרן המטבע הבינלאומית על

אפשרות שהצמיחה בישראל תגיע כבר ב-2004 לשיעור

שבין 3% ל-4%. אתה פסימי?

רביע אחד, הראשון השנה, שבו הגענו ל-5.5% צמיחה,

עדיין אינו מבשר את האביב, מה עוד שחלק מהפרמטרים

המרכזיים שקשורים לצמיחה מצויים עדיין ברמה של משק

מאוד ממותן.

למשל?

אני מתכוון בעיקר לשיעורי האבטלה, שעומדים כיום עדיין

על כ-11%. קיים גם אישוויון בהכנסות וחוסר איזון במרכיבי

הצמיחה, כאשר הענפים שתורמים בעיקר לצמיחה אינם

הענפים המסורתיים, דוגמת הנדל"ן והתיירות, ענפים

שעודם מצויים במצב קשה.

ומה התרומה של המדיניות המוניטרית למצב הזה?

אני סבור דווקא שבמרבית הזמן מדיניות הריבית הייתה

נכונה. אולי היו תקופות מסוימות שהיא הייתה הדוקה מדי,

אבל אם מסתכלים על הכיוון הכללי והממוצע - הרי

שהמדיניות הייתה בסך הכול נכונה.

הייתי אומר שאתה די בדעת מיעוט, בהשוואה לכלכלנים

רבים בארץ. אתה ממש תומך במדיניות של הנגיד, ד"ר

דוד קליין. זה נכון?

אני אסביר. יש לזכור שיש לשמור על איזון בהפרשי הריבית

בין זאת הנהוגה בישראל ובין הריבית בארה"ב. זאת, על

מנת למנוע כניסה למצב של סחרור פיננסי. אני סבור,

שעדיין קיימים כאן איומים אינפלציוניים, הנגזרים בעיקר

ממה שקורה לאחרונה במחירי הדלקים והסחורות. מה

שישפיע בעיקר על מדיניות הריבית בעתיד כאן בישראל

יהיו החלטותיו של הנגיד האמריקאי, גרינספן, ביחס לריבית

על הדולר. כפי שהמצב נראה כעת הוא יעלה את הריבית

בעתיד הקרוב. כל זה מוביל אותי למסקנה שמגמת הורדת

הריבית, שהיינו עדים לה בשנה ורבע האחרונה, נפסקה.

עכשיו צריך להמתין ולראות מה יעשה הנגיד האמריקני.

ספק אם רשויות יוכלו לפרוע אג”ח שינפיקו.

אתה בעד הנפקת אג”ח מוניציפלי?

זאת שאלה מעניינת וחשובה. להנפיק אג”ח אין זאת אומרת

רק לקבל כסף מהציבור. לאג”ח יש זמני פירעון, שמחייבים

בעת הגיעם למועד המתאים, להחזיר את תמורתם לרוכש

האיגרות. לכן התנאי הבסיסי לכך שרשויות מקומיות יוכלו

להנפיק אג”ח היא התנהלות תקציבית ופיננסית אחראית,

משום שללא תנאי זה אין מקום שרשויות מקומיות ינפיקו

אג”חים, שכן אני מסופק אם הן יוכלו לפרוע אותן.

אז אתה נגד הנפקה כזאת של אג”חים?

בהכללה כן, אולם אם יהיו רשויות מקומיות שמתנהלות

תוך משמעת תקציבית וניהול פיננסי נאות - יש בהחלט

מקום לאפשר להן, ורק להן, להנפיק אג”חים לציבור.

אולי ננסה לעבור בשאלת גישור מהכלכלה אל

האקדמיה. לדעתך, בצמרת המשק הישראלי מצויים

מספיק מנהלים בעלי ההשכלה המתאימה לניהול
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